

СОДЕРЖАНИЕ

Номер 9, 1998

Президент – Парламент: становление взаимоотношений в законодательном процессе (статья I)
А. А. Котенков 5

ИЗБИРАТЕЛЬНОЕ ПРАВО И РАЗВИТИЕ ДЕМОКРАТИИ

Деятельность избирательных комиссий субъектов Российской Федерации по реализации и защите избирательных прав граждан
А. В. Иванченко 9

ХОЗЯЙСТВО, ТРУД, ПРАВО

Экономические споры: суд, арбитраж или примирение
И. Е. Носырева 16

ОХРАНА ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ

О понятийном аппарате экологического права
М. М. Бринчук 20

ДИСКУССИИ И ОБСУЖДЕНИЯ

Предмет и метод банковского права
Г. А. Тосунян, А. Ю. Викулин 29

Укрепление законности и борьба с преступностью. Меры безопасности для содействующих уголовному правосудию: отечественный, зарубежный и международный опыт
Л. В. Брусницын 45

ПРАВО И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

Доктрина международных соглашений в советской науке международного права. Некоторые моменты эволюции (1917–1991 гг.)
В. В. Ермошин 57

Военно-техническое сотрудничество Российской Федерации с иностранными государствами: понятие, принципы и правовой режим
В. В. Кудашкин 69

В ГОСУДАРСТВАХ – УЧАСТНИКАХ СНГ

Новый журнал для правоведа
А. И. Ковлер 78

СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ

Мировой судья в дореволюционной России
И. Г. Шаркова 79

Первое законодательное закрепление тюремного заключения как наказания в российском праве
И. В. Упоров 86

НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

Федеральный законодательный процесс в зеркале статистики (Аналитический обзор)
В. В. Гребенников, Н. А. Васецкий, Л. Я. Полуян 91

Понятие обычая в современной науке: подходы, традиции, проблемы (на материалах юридической и этнологической наук)	98
<i>Л. Г. Свечникова</i>	
Межгосударственный лизинг в СНГ (начало, проблемы, перспективы)	103
<i>В. В. Комаров</i>	
О борьбе с международным терроризмом	107
<i>С. С. Беляев</i>	

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Проблемы компетенции конституционных (уставных) судов субъектов Российской Федерации	110
<i>В. А. Кряжков</i>	

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Н.А. Михалева. Конституционное право зарубежных стран СНГ. Учебное пособие. Н.А. Михалева. Практикум по конституционному праву стран Содружества Независимых Государств (методические разработки и нормативные акты)	115
<i>В. Е. Чиркин</i>	
В.А. Кряжков, Л.В. Лазарев. Конституционная юстиция в Российской Федерации	117
<i>С. А. Авакьян</i>	
Земельное право. Учебник для вузов / Руководитель авторского коллектива и отв. ред. С.А. Боголюбов	120
<i>А. И. Бобылев</i>	
Б.В. Ерофеев. Земельное право. Учебник для вузов / Под ред. Г.В. Чубукова	122
<i>М. М. Бринчук, И. А. Иконническая, Б. Д. Ключкин, В. А. Кикоть</i>	

НЕКРОЛОГ

Памяти Б.П. Курашвили	128
-----------------------	-----

Сдано в набор 24.06.98 г.	Подписано к печати 11.08.98 г.	Формат бумаги 60 × 88 ¹ / ₈
Офсетная печать	Усл. печ. л. 16.0	Уч.-изд. л. 16.1
	Тираж 5850 экз.	Бум. л. 8.0
		Зак. 4191

Contents

Number 9, 1998

The President – the Parliament: Formation of interrelations in the legislative process (the first article)
A. A. Kotenkov 5

ELECTORAL LAW AND DEVELOPMENT OF DEMOCRACY

Activity of electoral commissions of the subjects of the Russian Federation
A. V. Ivanchenko 9

ECONOMY, LABOUR, LAW

Economic disputes: the court, arbitration or conciliation
E. I. Nosireva 16

ENVIRONMENT PROTECTION LAW

On the conceptual apparatus of ecological law
M. M. Brinchuk 20

DEBATES AND DISCUSSIONS

The subject and the method of banking law
G. A. Tosunyan, A. Yu. Vikulin 29

Security measures in relation to persons assisting criminal justice: native, foreign and international experience
L. V. Brusnitsin 45

LAW AND INTERNATIONAL RELATIONS

The doctrine of international agreement in the Soviet science of international law. Some questions of evolution (1917–1991)
V. V. Ermoshin 57

Military and technical cooperation of the Russian Federation with foreign states: the notion, principles and legal regime
V. V. Kudashkin 69

IN THE COUNTRIES OF THE COMMONWEALTH OF INDEPENDENT STATES

New journal for jurists
A. I. Kovler 78

PAGES OF HISTORY

Justice of the Peace in the pre-revolutionary Russia
I. G. Sharkova 79

The first legislative fixation of imprisonment as a punishment in Russian law
I. V. Uporov 86

SCIENTIFIC REPORTS

The Federal legislative process in the mirror of statistics (analytical survey)
V. V. Grebennikov, N. A. Vasetskij, L. Ya. Poluyan 91

The notion of custom in modern science: approaches, traditions, problems (On the materials of legal and actiological sciences) <i>L. G. Svechnikova</i>	98
Inter-state leasing in the Commonwealth of Independent States <i>V. V. Komarov</i>	103
On the struggle with international terrorism <i>S. S. Belyaev</i>	107

SCIENTIFIC LIFE

Problems of competence of constitutional (statutory) courts of the subjects of the Russian Federation <i>V. A. Kryazhkov</i>	110
--	-----

CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

N.A. Mikhaleva. Constitutional law of foreign stated of the Commonwealth of Independent States. N.A. Mikhaleva. The text-book. Practical work on constitutional law of countries-members of the Communwealth of Independent States (methodical projects and normative acts) <i>V. E. Chirkin</i>	115
V.A. Kryazhkov, L.V. Lazarev. Constitutional justice in the Russian Federation <i>S. A. Avakyan</i>	117
Land law. The Text-book for the Higher educational establishments / The Cheef of authors'collective and editor-in-chief S.A. Bogolyubov <i>A. I. Bobilev</i>	120
B.V. Erofeev. Land Law. The Text-book for the Higher educational establishments / Edited by akademik C.V. Chubukov <i>M. M. Brinchuk, I. A. Ikonitskaya, B. D. Klyukin, V. A. Kikot</i>	122

OBITUARY

To the Memory of B.P. Kyrashvili	128
----------------------------------	-----
